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https://leiden.vogelwijk.nl. Vragen? Stuur een e-mail naar: redactie@vogelwijk.nl. 
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Foto voorblad: Marga van Ekdom-Dieterich: ‘Van de nood een deugd maken’
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In het voorwoord staat aangegeven waarom de Praatvogel in een nieuw jasje is gestoken. Ik wil van mijn
kant een korte toelichting geven op het nieuwe ontwerp. 
De paginaopmaak is in twee kolommen verdeeld, omdat de ervaring leert dat men dat prettiger vindt
lezen. Verder is er meer kleur gebruikt. Als hoofdkleur heb ik voor de kleur groen gekozen, omdat dat past
bij het logo en de groene doelstellingen van het Wijkcomité. De kleur van de kopjes zijn afgestemd op een
kleur in de foto’s bij de artikelen. 
Er is een moderner en strakker lettertype gebruikt. Maar …, om nostalgische redenen is het lettertype
‘Connie’ voor het titelblad gehandhaafd: een decoratieve krulletter uit de jaren twintig van de vorige eeuw;
de periode waarin onze Vogelwijk werd gebouwd.

Misschien herken je een ‘blocbird’ achter het voorwoord. De blocbrids zijn ook gebruikt in het boekje De
Vogelwijk 100 jaar. Ze passen bij het verenkleed van de vogels in de straatnamen in onze wijk. Ik wil ze
daarom vaker laten terugkomen in de Praatvogel. Iedere vormgever heeft zijn eigen eigen stijl. Met deze
nieuwe layout wil ik de uitstraling van onze wijkkrant in ere houden, maar dan in een wat moderner jasje. 
Ik hoop dat de nieuwe vormgeving jullie bevalt. 

Joke Ouwehand

Nieuw jasje



Advertentie
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Beste wijkbewoners, 

Ja... het is écht de Praatvogel die je voor je hebt... in een volledig nieuw
verenpak. De al sinds jaar en dag vertrouwde vormgeving is aangepast
aan deze tijd. Naast dat dit er fris en helder uitziet, hopen we ook dat de
leesbaarheid hiermee nog verder verbeterd is. De nieuwe layout wordt
verzorgd door Joke Ouwehand, die daarmee het stokje overneemt van
Rutger Hagen, die dit bijna een decennium heeft gedaan. Rutger,
bedankt voor deze immense prestatie! Natuurlijk blijft Rutger wel
gewoon de eindredacteur van het blad. Ook de inhoud blijft even
vertrouwd als anders. We hopen dat deze nieuwe layout je bevalt.
 
Groot nieuws vanuit het Wijkcomité, we hebben versterking gekregen
van Iris van Etten en Marta Martina. Ze zullen zich voornamelijk bezig
gaan houden met het organiseren van activiteiten. Welkom! Hoewel ze
vorig jaar natuurlijk al intensief met het wijkfeest hebben meegeholpen,
krijgen ze dit jaar de vuurdoop met de organisatie ervan. Het wijkfeest is
dit jaar op zaterdag 7 september. Als je zin hebt om Iris en Marta te
ondersteunen bij opbouw, afbouw, achter de bar of bij de Twietjes-
verkoop, of als je iets te eten wilt maken – laat het vooral horen, we
kunnen alle hulp gebruiken die we kunnen vinden.

Ook goed nieuws is, dat we een nieuwe adverteerder voor de
Praatvogel hebben gevonden. Garage Eelco Brouwer, de garage op
loopafstand in de Raadsherenbuurt, ondersteunt vanaf nu het maken en
uitbrengen van de Praatvogel en draagt hiermee substantieel bij aan
ons wijkblad. 
 
Voor iedereen alvast een fijne vakantie toegewenst en ik hoop jullie
allemaal te kunnen zien op het wijkfeest op zaterdag 7 september. 

Mark Peerdeman

Voorwoord
voorzitter Wijkcomité Vogelwijk

05 BLOCBIRDS pimpelmees
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Zaterdag 20 juli of bij slecht weer zaterdag 27 juli
gaan we weer zaailingen trekken en wat snoeien in
het Bos van Bosman. We doen dat regelmatig met
een groepje vrijwilligers uit de wijk. Ik plan een
werktijd van circa anderhalf uur in, omdat het best
zwaar werk is. We beginnen om 10.00 uur, zodat
er nog een flink deel van de zaterdag overblijft.

Waarom zaailingen trekken
Het is belangrijk dat we het teveel aan zaailingen
uit het bos weghalen. Deze verstikken het bos en
de prachtige stinsenflora lijdt daaronder. 
De twee meest aangetroffen zaailingen zijn de
esdoorn en de Noorse esdoorn; deze laatste is te
herkennen aan zijn scherp getande bladeren. 

De laatste keer hebben we de sneeuwbes terug-
gesnoeid. Deze struik weet zich met zijn wortel-
uitlopers gemakkelijk uit te breiden en kan zo de
inheemse ondergroei verdringen. 

De eerste keer was er een begeleider van de
gemeente bij: Nick Kooreman. Hij zal er helaas
niet iedere keer bij kunnen zijn, maar als wij in
onze hesjes aan het werk zijn, is duidelijk dat we
geen bospiraten zijn. 

Materieel in bruikleen
Om de zaailingen goed te kunnen verwijderen,
hebben we materiaal van de gemeente in
bruikleen gekregen: schoppen, een kruiwagen en
hesjes. Ook zijn er handschoenen en
snoeischaren beschikbaar. Na gebruik verzamel
ik dit en sla dit thuis op. 

Zaailingen trekken in het Bos van Bosman 

Meedoen? Graag!
Het zou fijn zijn om onze groep nog wat verder
uit te breiden met enthousiaste wijkbewoners.
Dus als je het Bos van Bosman ook een warm
hart toedraagt en zin hebt om mee te doen, dan
hoor ik dat graag. 

Opgave bij: Thera Stam 
Van Eijsingapark 10 
fam.r.d.stam@casema.nl 
Tel: 06-57631705 

Ervaring opgedaan
In november vorig jaar is er al ervaring
opgedaan met het oogsten van zaailingen
om deze elders binnen de gemeente uit te
planten. Eind mei en eind juni is opnieuw
een groepje vrijwilligers aan de slag gegaan
in het Bos van Bosman. 

Gewone esdoorn Noorse esdoorn
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Woensdag 19 juni heeft de actiegroep Bos
van Bosman een brug te ver 515

handtekeningen en steunbetuigingen
aangeboden aan wethouder Ashley North.

Hiermee wordt protest aangetekend tegen de
aanleg van de vlonderbrug in het Bos van

Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en

wethouders’. Woensdag 19 juni heeft de
actiegroep Bos van Bosman een brug te ver

515 handtekeningen en steunbetuigingen
aangeboden aan wethouder Ashley North.

Hiermee wordt protest aangetekend tegen de
aanleg van de vlonderbrug in het Bos van

Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en

wethouders’. Ervaring opgedaan
In november vorig jaar is er al ervaring opgedaan
met het oogsten van zaailingen om deze elders
binnen de gemeente uit te planten. Eind mei en
eind juni is opnieuw een groepje vrijwilligers aan

de slag gegaan in het Bos van Bosman. De
laatste keer hebben we de sneeuwbes

teruggesnoeid. Deze struik weet zich met zijn
worteluitlopers gemakkelijk uit te breiden en kan

zo de inheemse ondergroei verdringen. 

Luistert de politiek naar onze argumenten, of worden 
we het bos ingestuurd?  Cees Meijer

Woensdag 19 juni heeft de actiegroep Bos van
Bosman een brug te ver 515 handtekeningen en
steunbetuigingen aangeboden aan wethouder
Ashley North. Hiermee wordt protest aange-
tekend tegen de aanleg van de vlonderbrug in
het Bos van Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en
wethouders’. 

Het manifest een brug te ver is door 515 steun-
betuigers ondertekend. Ook een aantal
organisaties steunt dit protest: de Stichting
Wijkcomité Vogelwijk, de Historische Vereniging
Oud Leiden, de Bomenbond Rijnland, de
Koninklijke Natuurhistorische Vereniging (KNNV)
Leidse regio en het IVN Leidse regio. Daarnaast
hebben zeven Leidse wijkparken het manifest
ondertekend. De actie krijgt ook vanuit de
wetenschap steun, om te voorkomen dat een uniek
en onberoerd stukje bos teloorgaat. 

Wat is er aan de hand 
Het eilandje waar de vlonderbrug overheen gaat,
is al zo’n 100 jaar een onberoerd deel van het bos
en van grote ecologische en cultuurhistorische
betekenis. De aanleg van de vlonderbrug leidt tot
onomkeerbare negatieve ecologische effecten en
doet afbreuk aan de cultuurhistorische waarde van
het ontwerp van de beroemde tuinarchitect
Springer. Bovendien is het een verspilling van
overheidsgeld, omdat er alternatieve verbindingen
mogelijk zijn, die even goed zorgen voor een
optimale en veilige verbinding met het
Schilperoortpark.  

Via een WOO-verzoek (Wet Open Overheid) is
gebleken dat de onderbouwing door de gemeente
voor de aanleg van deze brug zeer mager is en dat
de inspraakresultaten verdraaid zijn. Niet een
minderheid, maar een duidelijke meerderheid heeft
bezwaar gemaakt tegen de aanleg van de brug. 

Verkeerde procedure gevolgd 
Naast dit alles is de door de gemeente gekozen
procedure in strijd met de bepalingen van het
omgevingsplan en daarmee met de omgevingswet.
Daarbij is de aantasting van het eiland in strijd met
het gemeentelijk beleid om oude onverstoorde
gronden en de cultuurhistorische waarden te
beschermen. Er is formeel bezwaar gemaakt tegen
de vergunningaanvraag.

Geen draagvlak 
Uit de handtekeningen en bezwaren blijkt duidelijk
dat er geen draagvlak is voor deze brug en dat de
verontwaardiging over dit voornemen in de wijk en
daarbuiten heel groot is. Het geeft aan dat het Bos
van Bosman een belangrijk en uniek stukje bos is,
dat in stand moet worden gehouden en
gekoesterd. 

De wethouder zal het onderwerp inbrengen in het
college van burgemeester en wethouders en hoopt
nog voor het zomerreces uitsluitsel te geven. De
actievoerders zijn benieuwd of de politiek gehoor
geeft aan de vele protesten en de beslissing over
de vlonderbrug intrekt.  

Actiegroep 
Het manifest met de handtekeningen en steun-
betuigingen werd aan de wethouder aangeboden
door Ruud Stam, die de actie in gang heeft gezet.
Samen met Joke Ouwehand, namens het
Wijkcomité (tevens website en vormgeving), Cees
Meijer, namens de Historische Vereniging Oud
Leiden (tevens perspubliciteit) en Herman van der
Kooij, die actief de wijk is ingegaan om hand-
tekeningen op te halen. 
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Eind april is door Ruud Stam, Joke Ouwehand, 
Cees Meijer en ondergetekende een manifest 
opgesteld, waarin de situatie rondom de vlonderbrug 
die door de gemeente in het Bos van Bosman 
gepland is, wordt uiteengezet. Ook wordt erin 
vermeld waarom de gemeente dit wil en waarom 
dit geen goed idee is. 

Dit manifest is in mei huis aan huis verspreid in de 
Vogelwijk. Omdat dit teveel werk zou betekenen voor 
alleen de actievoerders, hebben we daarvoor ook 
de hulp van de meeuwenwatchers ingeroepen.

95% van de bewoners reageerde enthousiast. 
Ze hadden het manifest goed gelezen en wilden graag tekenen. Het resultaat mag er zijn: 
515 handtekeningen!

Met veel dank aan de zeer betrokken meeuwenwatchers.

Herman van der Kooij

Sinds 2015 zijn we in de Vogelwijk bezig om de
overlast van de meeuwen te beperken. In die tijd
waren er veel meeuwen die op de platte daken
nestelden. Afgezien van het lawaai dat ze
produceerden, waren ze ook erg agressief als ze
jongen hadden. In de tuin zitten op een mooie dag
was er dan niet bij en ook op straat vielen ze soms
mensen aan. 

Na een oproep van Trudi Kraan op de wijkver-
gadering in maart, zijn we destijds met zo’n vijftien
buurtgenoten ten huize van Trudi en Arnold bij elkaar
gekomen om een plan te bedenken. 

Hieruit is toen gekomen dat we per stuk straat een
contactpersoon hebben aangesteld, die al in april het
dak op gaat om onrust te veroorzaken en zo de
meeuwen te verjagen. Ook is er afgesproken dat
iedereen elkaars daken in de gaten houdt. 

Zodra er een meeuw gesignaleerd wordt, is het zaak
het dak op te gaan om eventueel een nest in
aanbouw te verwijderen. De meeuw is een
beschermde vogel, dus veel meer dan dat kan er niet
gedaan worden. 
Toch is deze werkwijze succesvol gebleken. Het
aantal meeuwennesten nam af en het afgelopen
voorjaar heb ik zelfs geen enkele melding van een
nest meer doorgekregen. 

Hierbij wil ik daarom mijn dank betuigen aan alle
meeuwenwatchers die de afgelopen jaren de daken
in de gaten hebben gehouden.
  
We moeten echter waakzaam blijven, dus gaan we
op de ingeslagen weg door.
Meer informatie over de werkwijze vind je op onze
website: www.leiden.vogelwijk.nl

Preventie meeuwenoverlast
Herman van der Kooij
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Ervaring opgedaan
In november vorig jaar is er al ervaring opgedaan
met het oogsten van zaailingen om deze elders
binnen de gemeente uit te planten. Eind mei en
eind juni is opnieuw een groepje vrijwilligers aan

de slag gegaan in het Bos van Bosman. De
laatste keer hebben we de sneeuwbes

teruggesnoeid. Deze struik weet zich met zijn
worteluitlopers gemakkelijk uit te breiden en kan

zo de inheemse ondergroei verdringen. 

Het Leiden Bio Science Park opende zaterdag 29 juni zijn deuren voor een fascinerende Open Dag,
waar bezoekers van alle leeftijden een uniek kijkje achter de schermen kregen van de innovatieve
wereld die biowetenschappen heet.  

De dag begon bij vier verschillende startpunten
verspreid over het park, waar bezoekers werden
verwelkomd met een cadeau en informatie over
het uitgebreide programma.

Bezoekers werden getrakteerd op een scala aan
activiteiten, waaronder hands-on workshops,
interactieve lab-rondleidingen en verhelderende
lezingen. Organisaties zoals Biopartner, het
Foodlab van de Hogeschool Leiden, Rijksmuseum
Boerhaave, BTF, de Faculteit Archeologie (met
populaire botworkshops), en Corpus stelden hun
deuren open om hun bijdragen aan wetenschap
en gezondheid te tonen. 

Een hoogtepunt was de kans om binnen te kijken
in de 'geheime' laboratoria, waar wetenschappers
hun dagelijks werk uitvoeren. Onderzoek dat
wordt uitgevoerd is enorm gevarieerd, van
psychologie tot voedingswetenschap en van
archeologie tot geavanceerde biotechnologie. 

Open dag Leiden Bio Science Park 

De Open Dag vormde de afsluiting van een week
vol activiteiten in Leiden en het Bio Science Park. 

De week startte al op 22 juni met een openings-
evenement in de Hooglandse Kerk. Gedurende 
de week konden belangstellenden deelnemen aan
diverse activiteiten, waaronder een bootcamp, 
een strandvolleybaltoernooi bij het Universitair
Sportcentrum en een speciale XL-editie van het
Life Sciences Café in Grand Café de Stal. 

Rutger Hagen
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Beste Buren, Vogelwijkers, 
 
Ik ben zo blij 
Als ik door de Vogelwijk rij 
Als ik uitga met mijn hondje 
Voor ons dagelijkse rondje 
En vriendelijke mensen ontmoet 
Dat doet mij zo goed 
 
Wandelen in het Bos van Bosman 
Is genieten van de vogelenzang 
Bewonderen de bloemen 
Waar de bijen zoemen 
Waar ondergrondse wondertjes nog onzichtbaar 
Worden van sprietje – blaadje – bloempje: zichtbaar 
Waar kevertjes door de aarde sluipen 
En naar donkere hoekjes kruipen 
Volop groei en gewemel 
Onder de verre hoge hemel 
Ook al regent het pijpenstelen 
De zon komt altijd een tijdje delen 
 
Wandelen over het pad van Bremmer 
Lustoord voor elke vogelkenner 
Ons kostbaar stukje wei 
Met vogels allerlei 
Je kunt niet uitgekeken raken 
Eenden, ganzen, kikkers kwaken 
Waar mensen nog vriendelijk groeten 
Als we elkaar ontmoeten 
En dan daarboven, die wisselende wolkenluchten 
Mogen wij dan nog ontevreden zuchten? 
Dit stukje leven 
Mag ik elke dag beleven!!

Beste Vogelwijkers, 
 
We zijn allemaal anders 
Ieder heeft zijn eigen achtergrond 
Karakter – aanleg -interesse- et cetera 
(min – pluspuntjes) maar toch… 
Leren we bij elkaar! En… 
Elk vogeltje zingt zijn eigen lied! 
 
Op de aarde is geen hemel, maar… 
Stukjes daarvan kun je hier vinden 
En die wens ik ieder van harte toe 
 
Gabriëlle Walter 

Gedicht Gabriëlle Walter
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Woensdag 19 juni heeft de actiegroep Bos
van Bosman een brug te ver 515

handtekeningen en steunbetuigingen
aangeboden aan wethouder Ashley North.

Hiermee wordt protest aangetekend tegen de
aanleg van de vlonderbrug in het Bos van

Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en

wethouders’. Woensdag 19 juni heeft de
actiegroep Bos van Bosman een brug te ver

515 handtekeningen en steunbetuigingen
aangeboden aan wethouder Ashley North.

Hiermee wordt protest aangetekend tegen de
aanleg van de vlonderbrug in het Bos van

Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en

wethouders’. Ervaring opgedaan
In november vorig jaar is er al ervaring opgedaan
met het oogsten van zaailingen om deze elders
binnen de gemeente uit te planten. Eind mei en
eind juni is opnieuw een groepje vrijwilligers aan

de slag gegaan in het Bos van Bosman. De
laatste keer hebben we de sneeuwbes

teruggesnoeid. Deze struik weet zich met zijn
worteluitlopers gemakkelijk uit te breiden en kan

zo de inheemse ondergroei verdringen. 

Open Tuinendag zondag 23 juni 
Herman van der Kooij en Joke Ouwehand

Iedere tuin en elk terras heeft een eigen karakter
en verhaal. Joke Ouwehand had een rijk geïllu-
streerd boekje gemaakt, waarin de deelnemers
daarover meer vertelden. Alle bezoekers kregen
dit boekje mee als herinnering.

Na zeven jaar was er weer een open tuinendag in
de Vogelwijk. Ditmaal deden er negen tuinen en
twee terrassen mee. 

In de Vogelwijk is er in de tweede week van juni
huis aan huis een flyer verspreid met leuke teksten
en prachtige foto’s van de tuinen en terrassen om
zo de groenminnende Vogelwijker te lokken.

Deze informatie en het feit dat de weergoden ons
gunstig gezind waren, hebben hun doel niet
gemist. Na weken van kou, regen en somberte
scheen op zondag 23 juni een stralende zon en
met een temperatuur van 23 graden was het een
prachtige dag. 
Vanaf 13.30 uur bezochten tuinliefhebbers de
verschillende tuinen en terrassen. De aantallen
varieerden per tuin/terras van 25 tot 55 personen.

Er waren verrassend veel bewoners van
Nieuweroord, maar er was ook een echtpaar uit de
burgemeesterswijk dat op Nextdoor had gelezen
dat de Vogelwijk een open tuinendag
organiseerde. 
De meeste bezoekers kwamen echter uit de
Vogelwijk zelf. In een lief bedankbriefje van
Simone Rosier schreef zij dat het zelfs op straat al
erg leuk was om andere liefhebbers te ontmoeten.
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Nadat de laatste bezoekers waren vertrokken,
kwamen alle mensen die hun tuin/terras hadden
opengesteld bij ons iets eten en drinken (red. bij
Herman van der Kooij en Bert Leeuwe). Het was
leuk om onder het genot van een drankje en een
hapje de ervaringen van de afgelopen middag uit
te wisselen.

Aangezien zij zelf geen tijd hadden om bij de
andere tuinen/terrassen te kijken, maakten de
deelnemende tuin- en terrasbezitters daarna nog
een rondje om de andere tuinen te zien.
Na afloop was iedereen erg tevreden en zeer
positief over deze middag. 

Met dank aan alle deelnemers die zo gastvrij
waren om hun tuin of terras open te stellen.

Bezoekers kregen hier en daar stekjes mee en in
sommige tuinen was wat te eten en te drinken.
Men genoot niet alleen van de tuinen, maar ook
van het contact dat over en weer plaatsvond.



Adopteer een boomspiegel: fleur je straat op!
Rutger Hagen

Houd er wel rekening mee, dat de boom zelf veel water drinkt, dus kies
planten die tegen een beetje droogte kunnen. En hou het laag, zodat het
verkeer goed zicht houdt. 

Samen aan de slag
Het leuke is: als jij en je buren tegelijk aan de slag gaan met geveltuinen
of boomspiegels, krijgen jullie allemaal een gratis plantenpakket van de
gemeente en de boomspiegel krijgt dan een laag vruchtbare aarde.
Superhandig om samen het onderhoud te doen! 

Er zijn al heel wat boomspiegels geadopteerd in onze wijk. De absolute
topper is die op de hoek van de Merelstraat en de Nachtegaallaan - echt
een plaatje! Maar er liggen ook nog veel kale boomspiegels te wachten op
wat liefde. Hoe leuk zou het zijn als ze er volgend jaar rond deze tijd
allemaal prachtig bij liggen?

Nu de werkzaamheden in onze wijk bijna klaar
zijn, krijgen de straten langzaam vorm. Hebben
jullie het al gemerkt? De boomspiegels tussen
de parkeerplaatsen en op de stoepen zijn een
stuk ruimer geworden. Dat betekent meer
ruimte voor groen! 

Vaak zijn die boomspiegels een beetje saai, maar
wist je dat je er zelf een gezellig bloemperkje van
mag maken? Sterker nog, het wordt zelfs
aangemoedigd! Deze mini-tuintjes zijn namelijk
geweldig voor de biodiversiteit en maken onze
stad klimaatbestendiger. 

Adoptieouders
In Leiden kun je zelfs officieel een boomspiegel
adopteren. Als ‘adoptieouder’ word je zelf
verantwoordelijk voor het beplanten en
onderhouden van je stukje grond. Bij een
geadopteerde spiegel wordt een metalen plaatje
op de grond gezet. 

Planten 
Voorjaarsbollen zoals krokussen, narcissen en
sneeuwklokjes doen het altijd goed. Of ga voor
vrolijke eenjarige planten zoals klaprozen, vergeet-
mij-nietjes en afrikaantjes. 
Heb je een schaduwplekje? Probeer dan eens
breed longkruid, vrouwenmantel of ooievaarsbek.
Voor zonnige plekjes zijn lavendel, margriet, salie,
marjolein en kattenstaart echte aanraders. 

Contact gemeente 
Enthousiast geworden? Stuur een mailtje
naar aandeslag@leiden.nl of bel 14071
en vraag naar de groencoach. Ze leggen
je alles uit over het convenant (een soort
overeenkomst met wat afspraken) en
geven je alle info die je nodig hebt. 
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Woensdag 19 juni heeft de actiegroep Bos
van Bosman een brug te ver 515

handtekeningen en steunbetuigingen
aangeboden aan wethouder Ashley North.

Hiermee wordt protest aangetekend tegen de
aanleg van de vlonderbrug in het Bos van

Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en

wethouders’. Woensdag 19 juni heeft de
actiegroep Bos van Bosman een brug te ver

515 handtekeningen en steunbetuigingen
aangeboden aan wethouder Ashley North.

Hiermee wordt protest aangetekend tegen de
aanleg van de vlonderbrug in het Bos van

Bosman, als verbinding naar het
Schilperoortpark. De wethouder ‘neemt het
mee naar het college van burgemeester en

wethouders’. Ervaring opgedaan
In november vorig jaar is er al ervaring opgedaan
met het oogsten van zaailingen om deze elders
binnen de gemeente uit te planten. Eind mei en
eind juni is opnieuw een groepje vrijwilligers aan

de slag gegaan in het Bos van Bosman. De
laatste keer hebben we de sneeuwbes

teruggesnoeid. Deze struik weet zich met zijn
worteluitlopers gemakkelijk uit te breiden en kan

zo de inheemse ondergroei verdringen. 

Interview John van Haasteren 
Cees Meijer

Daarna kreeg hij een vaste aanstelling op de
Boumanschool in de Pijp. “Daar ben ik ontgroend,
als jongste uit een gezin uit dat stille Voorschoten.”
Maar de kinderen op die school zeiden na twee
jaar onder elkaar: ’’Ik geloof dat we deze niet
wegkrijgen…’’ 

Na tien jaar op De Vogelweid in Leiderdorp te
hebben gewerkt, kwam het aanbod van de
gemeente Leiden om te solliciteren naar de functie
van directeur bij een nieuwe school in oprichting:
de Anne Frankschool in de Stevenshof. De school
groeide in één jaar van zestien naar honderd
leerlingen en op het hoogtepunt waren dat er 520.  
 
“Ach, dachten wij, ze is al negentig…” 
John is in 1975 met Ria in de Roodborststraat 21
komen wonen. Ze trokken in bij een oude vrouw,
die de bovenverdieping leeg had staan. Ze wilde
deze verdieping niet verhuren, maar wel het hele
huis verkopen. Maar met de restrictie dat ze er tot
aan haar dood op de begane grond kon blijven
wonen. “Ach, dachten wij, ze is al negentig… 
Het bleek een lastige dame en er was over van
alles onenigheid. 

John van Haasteren (71) woont al sinds 1975 in
de Roodborststraat. Hij heeft drie kinderen en
inmiddels zes kleinkinderen. John was altijd
actief in de wijk en nu nog steeds in de
speeltuin. 

John is geboren op de Hoge Rijndijk, als zoon van
de financieel directeur van de Leidse
Onderwijsinstellingen, de LOI. Later is hij met zijn
ouders naar Voorschoten verhuisd. 
Hij kreeg thuis een katholieke opvoeding en zat
elke zondag in de Laurentiuskerk in Voorschoten.
Ook is hij nog tien jaar misdienaar geweest bij de
nonnen in huize Bijdorp, waar prachtig
Gregoriaans werd gezongen. “Als engelengezang!” 
 
John ging als puber in Leiden uit, dansen bij Evert
Castelein, waar hij zijn ex-vrouw Ria ontmoette. “Ik
was toen vijftien of zestien en Ria woonde met
haar ouders, Riet en Piet Groen in ’t Woud, op de
Maredijk. Daarna hebben zij een huis kunnen
bemachtigen in de Roodborststraat 35. 
John kwam er vaak, want hij was behalve verliefd
op Ria, ook gek op haar ouders, broers en zusters. 
Zijn schoonvader Piet was een bekende in de
Vogelwijk en heel actief in de volkstuin. Later
organiseerde hij samen met John de klaverjas-
avonden in de speeltuin. Dan zorgde Piet voor de
prijzen, die bijna gratis bij de Bosrand werden
gehaald. 

“Ik geloof dat we deze niet wegkrijgen…“ 
Na zijn middelbare school ging John naar de Pabo,
die opleidde tot leraar basisonderwijs. Hij was
daarvoor geïnspireerd door meester Lippens, die
geschiedenis en aardrijkskunde gaf en prachtig
kon vertellen. "Ik vond het fantastisch zoals die
man les stond te geven." 
Tijdens een vakantie van John zag zijn vader in
een krantenadvertentie dat er leerkrachten in
Amsterdamse volkswijken werden gezocht. En
zonder dat John het wist, heeft hij toen namens
hem een sollicitatiebrief geschreven. Toen John
thuiskwam bleek dat hij voor een gesprek was
uitgenodigd. Hij werd aangenomen en viel het
eerste jaar in op scholen door heel Amsterdam. 

Een schoolmeester die zich thuisvoelt in onze fantastische wijk
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Het ontwerp van de speeltuin is van Suzanne van
Ginneken. Zij is architect en gespecialiseerd in het
inrichten van speeltuinen en het certificeren van de
speeltoestellen. Alles wat zij heeft bedacht, is ook
gerealiseerd. Zij heeft indertijd ook geholpen met
het Deltaplan.

 

Na tien jaar is John gestopt als voorzitter van de
speeltuin en werd toen bestuurslid van de Leidse
Bond van Speeltuinen, waar hij nu ook al weer tien
jaar voorzitter is. De taak van de Bond is om de
gemeentelijke subsidies evenredig te verdelen
over de veertien speeltuinen in de stad en
vrijwilligers te ondersteunen bij het speeltuinwerk.

Els van der Peet 
“Naast Kees moet ik Els van der Peet noemen, die
al ruim veertig jaar als speeltuinleidster actief is op
de woensdag- en zaterdagmiddag. Wij zijn de
enige speeltuin in Leiden die in staat is een
betaalde kracht in dienst te hebben.” 
Toen John met Els het sollicitatiegesprek voerde,
wist hij binnen vijf minuten dat zij het moest zijn.
Els is creatief, houdt van kinderen en kan goed
organiseren. “Na al die jaren zijn we nog steeds
ongelooflijk blij met haar.” 

Vroege Vogels 
John is elke donderdagochtend om 10.30 uur,
onder begeleiding, actief aan het bewegen met de
‘Vroege Vogels’. Die Vogels zijn vooral
buurtbewoners en dat bewegen gaat in een
gezellige sfeer. Kom eens op donderdagochtend
kijken of dit wellicht ook iets voor jou is. Je bent
van harte welkom!!! 

“Tja”, zegt John aan het eind van het interview,
“Wat voel ik mij nog steeds thuis in onze
fantastische wijk en wat ben ik ongelooflijk blij en
trots met mijn drie kinderen en zes kleinkinderen.” 

Na anderhalf jaar stond ze ineens met een stok
achter mij. Ik schrok me rot. Maar ze kwam alleen
maar vertellen dat ze naar haar schoonzus in de
Bijlmer ging verhuizen, want ze had het helemaal
gehad met de buurt en met ons. Toen hadden we
het huis voor onszelf en hebben we dit
langzaamaan bewoonbaar gemaakt en zijn naar
beneden verhuisd.” 

Gekozen voor een natuurlijke speeltuin 
In 1988 zocht de speeltuin bestuursleden en
gingen Francien en Boudewijn Merbis vrijwilligers
werven. Toen is John, samen met Kees van den
Aarsen, bestuurslid geworden en vervolgens
voorzitter.
“Kees, Els (speeltuinleidster) en ik hebben, vind ik,
de basis gelegd voor allerlei activiteiten naast het
kampeerweekend. Voor dat laatste komt alle eer
toe aan Francien en Boudewijn. Zij hebben dat ooit
bedacht en zetten dan hun eigen caravan op de
speeltuin, als hun nachtverblijf. We organiseerden
een playbackshow, die toen erg in was, de
kinderkledingbeurs en de spelletjeskermis. Ben
Hoexem deed veel onderhoud op de speeltuin.
Een hele actieve speeltuin, waar ik in mijn nieuwe
rol van voorzitter van de Leidse Bond van
Speeltuinen heel trots op ben.

Wat nog moet worden genoemd, is dat Kees en ik
via het Deltaplan de kans hebben gekregen om de
speeltuin op een hoger niveau te brengen en ook
aan de Europese normen te voldoen. Het is een
plan waarbij je de kans krijgt je hele speeltuin
opnieuw in te richten. Dat Deltaplan was eigenlijk
een subsidiepot die in Leiden was ontstaan omdat
er NUON-gelden vrijkwamen. De helft werd dan
door de gemeente uit dit fonds betaald en de
andere helft moest je zelf opbrengen. De keuze
voor een natuurlijke speeltuin vind ik nog steeds
erg geslaagd.” 

Samenspeelproject 
Sinds 1 februari 2024 wordt er hard gewerkt om de
speeltuin inclusief te maken, het Samen-
speelproject. Er komen verschillende
aanpassingen, zodat iedereen - met of zonder
beperking - kan genieten van deze unieke plek in
onze wijk. Het gaat daarbij vooral om het sámen
spelen. Kees van den Aarsen en John hebben
ruim € 100.000 voor het project binnengehaald. 

Op zaterdag 14 september 2024 wordt de
inclusieve speeltuin geopend. 
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Officiële opening SamenSpeelPlek speeltuin 
Vogelenwijk

Mede dankzij de inzet van wijkbewoners Kees van
den Aarsen en John van Haasteren hebben we
naast de hoofdsponsor SamenSpeelFonds nog
vele andere fondsen kunnen benaderen om een zo
groot mogelijk deel van het ontwerp te realiseren. 

Een greep uit de nieuwe elementen in de speel-
tuin: een verstevigde padenstructuur, zodat het
grootste deel van de speeltuin bereikbaar is voor
iedereen; een inclusieve, toegankelijke draai-
molen; een nieuwe modderkeuken voor de
kleintjes; een gave sjeesbaan rond de heuvel voor
fietsjes, stepjes én rolstoelen; pictoborden en een
mozaïeklijn om de looprichting bij de ingang te
verduidelijken. 

Zaterdag 14 september vanaf 14.00 uur vieren
wij de opening van een inclusievere speeltuin
in de wijk. 

Het project begon in 2022 met de aanvraag bij het
SamenSpeelFonds. Na honorering konden we aan
de slag. Eerst hebben we met
ervaringsdeskundigen en experts van onder
andere revalidatiecentrum Basalt en Mytylschool
De Thermiek, kinderen en ouders tijdens de denk-
meemiddag ideeën verzameld voor verbeteringen
en nieuwe speelelementen in de speeltuin. 
Suzanne van Ginneken van speelnatuur.nl, ook
ontwerpster bij de grote speeltuinvernieuwing in
2007, heeft met die input een ontwerp gemaakt.

14.00 
14.30 

15.00

15.30

We hopen jullie allen te zien op 14 september!

Bestuur Speeltuinvereniging Vogelenwijk 
Alice, Bas, Birte, Els, Hemme, Kees, 
Marije en Nienke 

www.vogelwijk.nl 

Inloop
Officiële opening door wethouder
Abdelhaq Jermoumi 
Sjeesbaan-race: wie rondt op de meest
originele manier de nieuwe sjeesbaan? 
Samen Spelen | hapjes en drankjes

Iedereen uit de wijk is welkom op de opening. 
Het programma ziet er als volgt uit: 
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 Niet in je tuin, dan ook niet in ons bos! 
Els de Hullu

Ongewenste gasten
De reuzenberenklauw (heracleum mantegazzia-
num) is een grote mooie plant die oprukt in
Nederland, Leiden én in het Bos van Bosman. Ik
hoop niet in jouw tuin! De reuzenberenklauw heeft
weliswaar prachtige grote bloemschermen, maar
het sap geeft ernstige brandblaren op mensenhuid
en natte hondenneuzen. De plant is in de 19e
eeuw uit de Kaukasus geïmporteerd en heeft zich
inmiddels enorm verspreid. Ze houdt van vochtige
en voedselrijke grond - zoals in het bos dus. De
gemeente is verplicht deze plant te bestrijden,
maar dit lukt nauwelijks doordat de wortelstok erg
hardnekkig is en de plant makkelijk uitzaait. 
 
Wat kunnen we doen? Ten eerste natuurlijk de
plant niet aanraken, maar weghalen met een
schoffel. Niet laten bloeien; kinderen waar-
schuwen, honden vasthouden en vooral: niet nog
meer zaden het bos in brengen door tuinafval in
het bos te gooien. 

Horrorplant 1: Reuzenberenklauw. Woekert, geeft ernstige
brandblaren en is niet weg te krijgen 

Je tuin is van jezelf, dat is logisch en het Bos van Bosman is óns bos. Zo voelt dat voor veel
bewoners van de Vogelwijk. Zie de hoeveelheid reacties op de actie tégen de plannen voor een
volstrekt overbodige vlonderbrug over ‘het eilandje’. 

Er is een keerzijde aan dat gevoel van eigenaarschap. Want, tja, als iets van jou is, dan mag je er toch
mee doen wat je wilt? 
Er zijn, laat ik ze maar zo noemen, twee horrorplanten die je niet in je tuin (NIMBY - Not In My Backyard)
of in het bos wilt, maar door ons gedrag verspreiden we deze planten tóch. 

De Japanse duizendknoop (fallopia Japonica) is
ook een plant waarvan ik hoop dat jij ‘m niet al in
je tuin hebt! Je kunt de plant overal zien, zo ook op
de hoek Rijnsburgerweg/Nachtegaallaan, bij het
stoplicht. Daar groeit uitbundig de Japanse
duizendknoop  met groene bladeren op lange
roodachtige stelen Als je niet weet wat het is, zou
je misschien denken: “mooi groen.” Maar de
Japanse duizendknoop is een enorme probleem-
plant; hij groeit razendsnel, dringt door alles heen
(ook door muren en fundering) en heeft geen
natuurlijke vijanden. Geen insect eet de grote
hartvormige bladeren. Een zeer ongewenste plant
dus, wereldwijd één van de honderd meest
invasieve plantensoorten.

De gemeente probeert ook deze plant te be-
strijden, maar (zie die straathoek) dat lukt niet. Elk
klein stukje groeit uit, dus elke gram aarde met
maar een kleine besmetting, geeft een nieuwe
groeiplaats. Dus: als je tuinafval met een paar
millimeters duizendknoop het bos inbrengt, dan
gaat de duizendknoop daar ook ‘los’.

Horrorplant 2: Japanse duizendknoop. Woekert enorm, maakt
alles stuk en elke milimeter groeit weer uit tot een nieuwe plant
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Wat kunnen we zelf doen? 
Simpel: géén tuinafval in het bos gooien en ook
hondenpoep opruimen. 

Loslopende honden en poep (niet) opruimen
Elke dag zie ik dat het bos kennelijk uitnodigt om
honden los te laten lopen. Sorry, het is echt een
aanlijngebied (ik ben bang voor honden). Die losse
honden doen hun behoefte overal en sommige
eigenaars denken dat niet te hoeven opruimen
want het is ‘natuurlijk’ of zo. 

Het gevolg is: de ondergroei van het bos holt
achteruit. De voorjaarsanemonen (schitterende
stinsenplanten) doen het steeds slechter en er zijn
elk jaar nóg meer brandnetels en bramen. Die
groeien namelijk goed op de stikstofrijke poep van
die loslopers met niet-opruimende baasjes. 
 
Ook de beide planten hierboven, de reuzenberen-
klauw en de Japanse duizendknoop, houden van
stikstof en rukken mede daardoor zo op in het hele
land. 

Stikstofminnende planten hebben het maar
makkelijk tegenwoordig…. 
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Rillen en tuinafval 
In 2002 en recenter, in 2023, zijn er rillen
(langwerpige hopen) gelegd van takken snoeiafval
uit het bos. Deze nodigen kennelijk uit om stiekem
te gebruiken als plek om van snoei- en tuinafval af
te komen. Dat ziet er niet alleen lelijk uit, maar er
kunnen ook plantenzaden in het bos komen, die er
niet thuishoren maar die het er wel zomaar naar
hun zin kunnen hebben. 

Ik heb twee ‘horrorplanten’ als voorbeeld ge-
noemd, maar er zijn meer planten die uit tuinen
kunnen ‘ontsnappen’ met schadelijke gevolgen. 



Oskar en de WKO-werkgroep (Warmte-Koude-Opslag) staan op het punt om een grote slag te
slaan. Binnenkort kiezen ze uit drie offertes voor onderzoek naar haalbaarheid van WKO,
bodemgebruik, energiebalans, enzovoorts. Dit onderzoek wordt betaald uit de subsidie van de
provincie Zuid-Holland. Daarna kan het hard gaan! Een aantal huizen in de wijk zal misschien
binnen afzienbare termijn aardgasvrij zijn. Dankzij een WKO-bodemsysteem en een stille water-
water warmtepomp zijn ze dan voor de komende 30 jaar ‘eigen baas’ voor wat betreft warmte,
wow! De WKO-werkgroep zal iedereen, die zich heeft ingeschreven, benaderen. 

Het doel van VE is steeds geweest om álle bewoners in de wijk te ondersteunen bij het
verduurzamen van hun huis, het verlagen van het energieverbruik en dus van hun gasrekening
en van CO2. WKO is alleen geschikt voor heel goed geïsoleerde huizen; en dat zijn bijna alle
oudbouwwoningen niet. Mocht je denken “Oh, mijn huis is heel goed geïsoleerd, dus geschikt
en dat wil ik ook!”, laat het weten door een e-mail te sturen aan energiezuinig@vogelwijk.nl

Het andere nog lopende VE-project, geleid door Marcel Terlouw, is de isolatie van portieken bij
de voordeur van juist die oudere woningen. Daar zit een forse koudebrug, dus dat is slecht voor
je gasrekening en voor het comfort in huis. Ik hoop dat het eerste proefproject binnenkort
uitgevoerd kan worden.

Dit is waarschijnlijk onze laatste advertorial van Vogelwijk
Energiezuinig (VE). Vanaf de oprichting in 2019 hebben mijn
introducties op deze plek gestaan. Dank als je onze berichten
gelezen hebt! We hebben met VE in deze jaren veel uitgezocht en
gedaan. Niet alles is gelukt, en nu ben ik voorzitter af. 
Ik ben blij te kunnen aankondigen dat VE in Oskar de Kuijer een
nieuwe voorzitter heeft.

Voorwoord Els de Hullu - voorzitter

De stichting Vogelwijk Energiezuinig plaatst in iedere editie van de
Praatvogel een advertorial. Dat is een betaalde advertentie in de vorm van
een redactioneel artikel. Hiermee hoopt Vogelwijk Energiezuinig alle
bewoners in de wijk te bereiken. Deze advertentie is mogelijk gemaakt
dankzij subsidie van de provincie Zuid-Holland.

Wil je meer weten, abonneer je dan op onze digitale nieuwsbrief door een e-mail te sturen
naar: energiezuinig@vogelwijk.nl. Deze nieuwsbrief verschijnt circa 4x per jaar. 

Breng ook eens een bezoekje aan onze website: https://energiezuinig.vogelwijk.nl

Advertorial
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Deze werkgroep bestaat uit vijf enthousiaste wijkbewoners: Joke Ouwehand, Tim Spruijt,
Marjolein Kriek, Henriette Jensenius en ikzelf. Vanuit Vogelwijk Energiezuinig is Gosse Jensma
aangesloten. De werkgroep zoekt sinds begin dit jaar naar mogelijkheden om een WKO-systeem
te realiseren voor goed geïsoleerde huizen in de Vogelwijk. Een groot voordeel van
bodemwarmte is dat je het huis niet alleen kunt verwarmen, maar in de zomer ook kunt koelen.

Als vervolg op de informatieavond van 8 april jl. in onze speeltuin, hebben we afgelopen week
een adviesbureau opdracht gegeven om een concreet plan te maken voor de
‘nieuwbouwhuizen’.
In beginsel is gekozen voor een individuele oplossing. Deze kunnen we dan voor de hele
nieuwbouw met elkaar tegelijk voorbereiden en realiseren. Een collectieve oplossing lijkt
vooralsnog financieel niet aantrekkelijk en bovendien moeten dan onderling allerlei afspraken
worden gemaakt en juridisch vastgelegd. Mocht later blijken dat dit wel voordelen biedt, dan
wordt dit uiteraard in de afwegingen meegenomen.

Voor elk huis dat overweegt mee te doen, wordt bepaald wat er nodig is in de grond (boring
put) en in huis (installatie van onder andere een warmtepomp). Uiteindelijk resulteert dit in een
offerte per huishouden, ik verwacht ergens begin oktober. 
De leden van de werkgroep zullen binnenkort (opnieuw) de huishoudens benaderen van de
Mezenstraat, Vinkenstraat, Bosuilstraat en IJsvogelhof voor de volgende stappen.

Ik zie ernaar uit!

Introductie Oskar de Kuijer

Ik stel me graag even voor als nieuwe voorzitter van Vogelwijk
Energiezuinig!
Ik ben Oskar en ik woon nu alweer een jaar of twintig op de
Bosuilstraat. Alweer enige tijd geleden ben ik als eerste op
duurzame ontwikkeling afgestudeerd in Wageningen. En daar
houd ik me nog steeds mee bezig. Nu ook als lid van de
werkgroep Warmte-Koude-Opslag (WKO).
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Je krijgt elke 2-3 weken een tas met mooie, preloved
kinderkleding thuisbezorgd.

Je mag vrijuit kleding uit de tas halen en eigen kleding
aan de tas doneren.

Daarna bezorg je de tas bij de volgende deelnemer 
bij jou in de buurt.

Ga naar www.clothingloop.org, zoek naar Little Loop Oegstgeest
en meld je aan! Of scan de QR-code.

Meld je aan voor onze kledingloop Little Loop Oegstgeest, waarin
meer dan 75 gezinnen kleding met elkaar uitwisselen! 
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Als mooie bonus leer je buurtgenoten kennen en ben je
onderdeel van een netwerk van ouders, waarin ook andere spullen

gedoneerd worden aan elkaar! Hoe fijn is dat?

Hoe werkt het?

Enthousiast?

Iris van Etten
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Advertentie



Wist u dat ...
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de Vogelwijk na jaren eindelijk weer een open tuinendag had?

het bezoeken van privétuinen al kon in Japan en China in de 11e eeuw?

in Europa het fenomeen pas opkwam in de 18e eeuw?

delen van de tuinen van Engelse koninklijke paleizen soms werden opengesteld voor het publiek zolang

men maar ‘gepast’ gekleed ging?

dit een jacquet voor mannen betekende en voor dames een chique jurk tot op de enkels?

dit gelukkig niet nodig was om de meer bescheiden tuinen van de Vogelwijk te bezoeken?

het wellicht mede om die reden een groot succes was?

hardnekkige gras- en moddervlekken ingesmeerd kunnen worden met groene zeep?

de vlekken na een nachtje weken in water zullen verdwijnen?

voor de zomervakantie begint, het veldje aan de Leeuwerikstraat weer voor een gedeelte wordt

vrijgegeven?

invasieve exoten dieren, planten en micro-organismen zijn die door menselijk handelen in een nieuw

gebied terechtkomen en die door vestiging en verspreiding schade kunnen veroorzaken?

Von Siebold, de beroemde botanicus, waarschijnlijk verantwoordelijk is voor de Japanse duizendknoop

aan de Nachtegaallaan?

zijn kwekerij, genaamd Nippon en gelegen aan de Leidse Lage Rijndijk, de plant namelijk heeft verkocht

als tuinplant aan tuinen over heel Europa?

reuzenberenklauw gevaarlijk is omdat het sap fototoxisch is?

fototoxiteit ervoor zorgt dat de aangetaste huid zich niet langer kan beschermen tegen (zon)licht?

bij blootstelling u het lichaamsdeel minstens 48 uur uit de zon moet houden om ernstige brandwonden

te voorkomen?

bijna 1 op de 10 kinderen een beperking heeft?

een beperking betekent dat zij sommige dingen op een andere manier moeten doen dan andere

kinderen?

dit kan leiden tot uitsluiting en eenzaamheid?

wij ongelofelijk trots zijn dat de speeltuin Vogelenwijk aanpassingen heeft gedaan om een inclusievere

speeltuin te worden voor kinderen met een beperking?

wij hopen dat u allemaal aanwezig bent bij de officiële opening op 14 september om de initiatiefnemers

in het zonnetje te zetten?

de redactie u een fijne zomervakantie wenst?



Activiteitenkalender Wijkcomité

Zaterdag 7 september

Zaterdag 14 september

Woensdag 30 oktober

?? november

1 januari 2024

Wijkfeest

Opening SamenSpeelPlek

Opruimactie

Halloween Griezeltocht

Nieuwjaarsborrel

Op straat in de wijk

Speeltuin Vogelenwijk

Bos van Bosman

Bos van Bosman

Speeltuin

ZOMER

HET LAND IS WARM.
DE WEG IS WIT.

HET DUIN IS LEEG.
DE ZEE IS STIL.

DE ZON IS GRIJS.
DE DAG IS HEEL.

Gerrit Krol

Op de hoogte blijven van het laatste nieuws? 
Het wijkcomité informeert de wijkbewoners via een digitale nieuwsbrief over belangrijk nieuws, interessante

wetenswaardigheden en leuke activiteiten in de wijk.  
Abonneer door je e-mailadres door te geven aan secretaris@vogelwijk.nl 

Je contactgegevens worden alleen voor de digitale nieuwsbrief gebruikt. Je kunt het abonnement op ieder
moment weer opzeggen. 

Neem ook eens een kijkje op de website van de Vogelwijk: https://leiden.vogelwijk.nl

Praatvogel Poëzie

Koffieochtend van het Vogelnetwerk: iedere derde donderdag van de maand van 10:30-12:00 uur
in het speeltuingebouw. Er is dan gelegenheid om gezellig bij te praten en soms is er een
gastspreker die iets vertelt over een bijzonder onderwerp. 

mailto:secretaris@vogelwijk.nl

